Climate of Ukraine

The climate of Ukraine is determined by its geographical location. Ukraine's territory lies in the temperate belt. In general the country's climate is climate is temperately continental, being subtropical only on the southern coast of the Crimea. The differences in climate are caused by many factors: the latitude, relief, altitude and proximity to seas and oceans. A characteristic feature of the climate is an increase in its continental nature from west to east. 

A feature of Ukraine's climate is the considerable fluctuation in weather conditions from year to year. Alongside very wet years there can be droughts, whose effect increases to the south and east. There are frequent oscillations in weather in the regions of the Crimean and Carpathian Mountains. 

On the southern coast of the Crimea the climate is subtropical Mediterranean, inasmuch as the Crimean Mountains obstruct the movement of cold Arctic air to the coast. These climatic features have contributed to the creation of the one of the best resort areas in Ukraine. 

Winter is rather cold in Ukraine. There is much snow in the northern and western parts of the country. Average temperature of January is 7-8 degrees below zero. 

It often rains in the Carpathian Mountains. In the south and east the weather is dry especially in summer. 

The average yearly temperature in Ukraine varies between +5.5...+7 C in the north and +11...+13C in the south. 

In Zaporozhye region the climate is close to continental. We have hot summers and cool winters without heavy snowfalls and frosts. In spring and autumn the climate is moderate. 

They say the climate in Ukraine like anywere else is getting milder with every coming year. It depends on many reasons. 

Перевод текста: Climate of Ukraine

Климат Украины определен его географическим местоположением. Территория Украины находится в умеренном поясе. Вообще климат страны - климат - temperately европеец, будучи субтропическим только на южном побережье Крыма. Различия в климате вызваны многими факторами: широта, помощь, высота и близость к морям и океанам. Характерная особенность климата - увеличение его континентальной природы с запада на восток. 

Особенность климата Украины - значительное колебание в погодных условиях из года в год. Рядом с очень влажными годами может быть засуха, эффект которой увеличивается на юг и восток. Есть частые колебания в погоде в областях Крымского и Карпат. 

На южном побережье Крыма климат - субтропическое Средиземноморье, поскольку Крымские горы затрудняют движение холодного арктического воздуха к побережью. Эти климатические особенности внесли свой вклад в создание той из лучших областей курорта в Украине. 

Зима скорее холодна в Украине. Есть много снега в северных и западных частях страны. Средняя температура января - 7-8 ниже нуля степеней. 

Часто идет дождь в Карпатах. На юге и востоке погода суха особенно летом. 

Средняя ежегодная температура в Украине изменяется между +5.5... +7 C на севере и +11... +13C на юге. 

В Запорожской области климат - близко к континентальному. Мы имеем горячие лета и прохладные зимы без тяжелых снегопадов и морозов. Весной и осенью климат умерен. 

Они говорят, что климат в Украине как anywere еще становится более умеренным с каждым наступающим годом. Это зависит от многих причин.

